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L’Alternativa de la
Massana proposa
compartir serveis
socials amb Ordino
Carme Berrio

La Massana
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Sabaté, Avellana, López i Blàzquez van presentar ahir alguns projectes. FERNANDO GALINDO

“Donem molta
importància a la 

transparència, l’eficàcia 
i la proximitat amb els

ciutadans”

Pere López
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La frase
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L’Hotel del Bisset a l’Aldosa massanen-
ca va ser l’escenari on l’Alternativa de 
la parròquia va presentar ahir la seva 
candidatura, de la mà del seu número 
u, Pere López. L’aspirant a cònsol major 
va definir el seu equip com a “plural, 
obert als ciutadans” i, sobretot, repre-
sentatiu de totes les edats i els estrats 
de la societat a la Massana. 

López va fer una sèrie de pinzellades 
del que seria la seva campanya electo-
ral, i sobretot del tarannà que tindria 
un administració governada per aquest 
equip. En aquests termes, el socialde-
mòcrata va indicar que tenen clar “el 
model de parròquia” que volen. “Volem 
millorar la qualitat de vida dels massa-
nencs i contribuir a dinamitzar l’activi-
tat econòmica i social del país”, va ar-
gumentar López, que va indicar alhora 
la necessitat d’un canvi apuntant que 
l’Alternativa vol “acabar amb el model 
liberal de parròquia dormitori”.

Diverses matèries en forma d’objec-
tius a aconseguir van ser les que es van 
formular des de la que serà la seu del 
partit a l’Aldosa, el pilar base de les 
quals seria projectar una corporació 
amb unes despeses de funcionament i 
de personal controlades. Aquest punt 
va ser considerat com a preocupant 
per part de l’Alternativa, ja que en els 
darrers quatre anys s’ha “multiplicat 
aquesta despesa per tres”, segons va 
esmentar Pere López.

Un altre dels aspectes que va quedar 
retratat com a fita a aconseguir va ser el 
dinamisme econòmic, un objectiu que 
és primordial al parer de l’Alternati-
va i que passa per millorar el sistema 
d’aparcament que hi ha actualment a la 
parròquia, revisant la fórmula actual, i 
per abaixar els preus. El transport pú-
blic és un altra de les mesures que pro-
posen per dinamitzar econòmicament 
la Massana, amb més i millors línies de 
bus que connectin la parròquia de ma-

nera interna i també externa. 

Benestar social
La número dos a la llista i independent, 
Myriam Avellana, va explicar en el seu 
torn de paraula algunes de les idees que 
s’han pres en consideració en termes de 
millora del benestar social. Avellana va 
indicar que és primordial que es trobin 
fórmules per conciliar la vida laboral i 
la familiar, cosa que resulta complicada 
però que es pot aconseguir amb nous 
equipaments. Tant és així que tenen 
pensat projectar una escola bressol co-
munal al centre de la parròquia.

També es preveu la creació d’un nou 
centre de salut, “més cèntric, amb instal·
lacions més àmplies i dignes que les 
actuals”, comentava la candidata inde-
pendent. La fórmula proposada per a la 
millora del benestar social es completa 
a grans trets amb la creació d’un punt 
jove i d’activitats per a la gent gran. 

sosteniBilitat
Un altre dels objectius és fer una parrò-
quia més sostenible, i en aquests termes 
la número quatre, Anna Maria Blázquez, 
va comentar que l’Alternativa apostarà 
per crear un pla rector de les valls del 
Comapedrosa, per protegir el medi na-
tural. També es revitalitzaran els camins 
dels quarts per fer-los a peu i a bicicleta, 
i es potenciarà amb ajudes la utilització 
d’energies renovables a les llars. 

al servei del ciutadà
Pere López va comunicar que la inten-
ció d’aquest equip és generar un feedback 
amb els ciutadans, i és per això que cre-
aran la conselleria de Participació Ciu-
tadana, en què una sèrie de persones es 
dedicaran a recollir les necessitats de 
la gent i a plasmar-les en accions i mi-
llores. “Les formes són tan importants 
com el projecte polític”, comentava Ló-
pez, que va argumentar la creació de la 
nova figura política dient que és una 
manera “d’escoltar la seva veu”. 

L’Alternativa de la Massana vol 
acabar amb “el model liberal 
de parròquia dormitori”  

s. m. B. 
l’aldosa

presentAció

mÒnica llorens

d’esquerra a dreta: sabaté, avellana, lópez i Bláquez durant la roda de premsa.
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López vol millorar la gestió i el
dinamisme econòmic a la Massana
b b

JAUME VENTURA*
LA MASSANA

33 Sabaté, Abellana, López i Blázquez, ahir.

TONY LARA

L’Alternativa crearia
un conseller de
participació per
«canalitzar iniciatives»

Una nova escola
bressol pública i
millorar el centre de
salut, altres propostes

E
l candidat per l’Alternativa
a la Massana, Pere López, va
presentar ahir la llista i al-
guns esbossos del que serà

el programa electoral. López va de-
clarar: «Les formes seran tan impor-
tants com el projecte polític. Gover-
narem de manera eficaç, propera i
transparent».

Segons el candidat, la seva llista
és un equip que va definir com a
«plural, obert als ciutadans i format
per persones preparades per afron-
tar els diferents àmbits de la gestió
comunal». A més, va destacar que
són «persones amb els mateixos pro-
blemes que la major part dels mas-
sanencs». A més, va indicar que la
candidatura està formada per un
equip «cohesionat, paritari i que re-
presenta totes les franges d’edat».

López va resumir que les propos-
tes de la plataforma es basaran en
una millora de la gestió i del dina-
misme econòmic: «Hem comprovat
que la despesa de funcionament
s’ha multiplicat per tres. D’altra ban-
da, es pot i cal afavorir el desenvolu-

pament econòmic, sobretot quant al
comerç, amb accions com ara redefi-
nir els aparcaments i les zones bla-
ves i millorar el transport públic».

Un altre dels punts en què l’Alter-
nativa massanenca vol insistir és en
la sostenibilitat. En aquesta direcció,
Ana Maria Blázquez va explicar que
volen recuperar els camins entre els
quarts per poder-los fer a peu o en
bicicleta, establir una línia de trans-
port continuat amb Ordino i apos-
tar, tal com la resta de l’Alternativa,
per l’ús d’energies renovables.

Quant al benestar social, la núme-
ro dos de la llista, Myriam Abellana,
va afirmar que volen crear una no-
ves escola bressol pública, modernit-
zar i millorar el centre de salut,
crear un Punt Jove i fins i tot am-
pliar les activitats dirigides a la gent
gran.

Pel que fa als serveis públics, el
número tres de la candidatura de
l’Alternativa, Jaume Sabaté, va desta-
car que, si guanyen, prioritzaran la
neteja i l’aparcament, i que establi-
ran la possibilitat de fer parades re-
duïdes per poder comprar als esta-
bliments.

CONSELLER DE PARTICIPACIÓ / D’altra
banda, López també va anunciar
que han pensat en la creació d’un
conseller de participació ciutadana
per «canalitzar les iniciatives que

arribin al comú». A més, en el marc
de la millora en el marc de la trans-
parència, López també va anunciar
que, en el cas que aconsegueixin la
majoria, faran una auditoria de l’es-

tat financer, que repetiran cada any.
A més, va anunciar la creació d’una
mancomunitat de serveis conjunta-
ment amb el Comú d’Ordino. H
*jventura@andorra.elperiodico.com

Frases destaca que Sant Julià
de Lòria «necessita un canvi»
b

J. V.
ANDORRA LA VELLA

EDUARD COMELLAS

33 Frases, durant la presentació d’ahir.

Diu que la parròquia «ja
tenia un retard en serveis
i infraestructures fa
quatre anys, i ara més»

La candidatura de S21 a Sant Julià
va començar a caminar ahir. I ho va
fer amb la idea que la parròquia lau-
rediana «necessita un canvi», tal
com va destacar el candidat a cònsol
major, Patrick Frases.

El candidat va destacar que es tor-
nen a presentar al cap de quatre
anys «amb el deure de continuïtat i
amb un programa pensat per als jo-
ves, els adults i la gent gran». En
aquesta línia, Frases va explicar que
la meitat de la candidatura ja estava
present a la llista de fa quatre anys.
Precisament, el candidat va mirar
enrere i va exposar que el 2003 «la
parròquia ja tenia un retard en ser-
veis i infraestructures, i ara més».

Pel que fa a l’actual Comú i la
candidatura liberal, Frases va reco-
manar a qui ho vulgui que «compro-
vi si és cert que han complert el pro-
grama electoral, tal com no paren
de dir». A més, va destacar que

«s’han gastat tots els recursos en un
megaprojecte a última hora. Creien
que tenien un xec en blanc, quan la
realitat és que la meitat de la parrò-
quia no els va votar».

Frases no va voler entrar en la
proposta que ahir mateix va fer el
Grup Parlamentari Socialdemòcrata
sobre el desviament lauredià, però
va dir que estava «sorprès que s’ha-
gin esperat tant temps i ho proposin
just abans de les eleccions que hi
haurà al desembre».

Quant a la manca d’infraestructu-
res, Frases va criticar com s’ha ges-
tionat el tema de l’escola bressol de
la parròquia, que els joves no tenen
cap servei i «es veuen obligats» a
marxar a fora per trobar-l’ho, i que
la gent gran està en un centre on
fan poques activitats. A més, pel que
fa al tancament per obres del polies-
portiu, va recordar que «es va dir als
liberals que faltaven instal.lacions
esportives i que si es tancaven les
que hi havia no es milloraria». H
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